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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Macieja Nowickiego

Szanowny Panie Ministrze!
Jak powszechnie wiadomo, sprawy ochrony œrodowiska s¹ uznawane przez Uniê Europejsk¹ za nie-

zwykle wa¿ny priorytet. To, w jaki sposób polskie w³adze podchodz¹ do problemu segregacji odpadów
oraz ich zagospodarowania, decyduje nie tylko o stanie œrodowiska naturalnego, ale ma te¿ wp³yw na
stan koniunktury gospodarczej. Bardzo zaawansowane technologie utylizacji odpadów s¹ z natury rze-
czy bardzo kosztoch³onne, co wiêcej – s¹ to z regu³y technologie i urz¹dzenia importowane. A to w naszej
sytuacji bud¿etowej musi sk³aniaæ do g³êbokiej refleksji. Dlatego w³aœnie zainteresowa³em siê syste-
mem odbioru i segregacji odpadów komunalnych EKO AB.

W systemie tym w innowacyjny sposób segreguje siê odpady, zastêpuj¹c obecne altany i kontenery
œmieciowe pawilonem kontenerowym, który obs³uguje pracownik. Mieszkañcy dziel¹ swoje œmieci na
trzy grupy, to znaczy odpady organiczne, higieniczne i pozosta³e, a pracownik dokonuje ich szczegó³o-
wej segregacji.

Zalet¹ systemu EKO AB jest to, i¿ pozwala on na maksymalne posegregowanie odpadów. Co wiêcej,
odzyskane surowce wtórne s¹ stosunkowo wysokiej jakoœci. Z moich informacji wynika, ¿e wprowadze-
nie tego systemu w P³ocku doprowadzi³o do odzyskania i zagospodarowania odpadów na poziomie wy-
maganym przez dyrektywy Unii Europejskiej.

Ponadto opisany system mo¿na po³¹czyæ z produkcj¹ energii odnawialnej.
Wydaje siê, i¿ takie rozwi¹zanie jest w stanie nie tylko tworzyæ tysi¹ce nowych miejsc pracy, ale te¿

zwiêkszaæ niezale¿noœæ energetyczn¹ kraju. Reasumuj¹c, pragnê zwróciæ siê do Pana Ministra z zapyta-
niem, czy w Ministerstwie Œrodowiska dokonywano analizy efektywnoœci ekologicznej i ekonomicznej
systemu EKO AB wdro¿onego w P³ocku.
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